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országgyűlési képviselő

Szóbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgyűlés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok

benyújtani

Dr. Palkovics László innovációs és technológiai miniszterhez

,,Van a Kormánynak bármilyen elfogadható magyarázata arra, hogy a
hulladékszállítási és - gazdálkodási tevékenység környezetvédelmi közszolgáltatás
helyett miért válik mind több településen katasztrófavédelmi kérdéssé, miközben a
Kormány két kézzel önti a közpénzt a feladatellátásra kijelölt "Kukaholding-ba'"!"

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A napokban derült ki, hogy 116 hazai településen veszélybe került a hulladék rendszeres
elszállítása. Sok településen és Budapest számos kerületében pedig vagy meg sem nyíltak,
vagy felszámolták a többnyire EU támogatással épült hulladékudvarokat. A szelektív kukák
kiürítetlenül állnak a lakóházak kapuiban, miközben a patkányok rég nem látott számban
jelentek meg a fővárosban.

Milyen lépéseket tervez az ügy rendezésére - egyáltalán milyen mozgástere van,
tekintettel arra, hogy

• a Kormány 2011-ben a versenypiaci viszonyokat felrúgva államosította a
hulladékgazdálkodási szektort, és a nem állami közszolgáltatók jelentős részének
működését ellehetetlenítette,



• az ún. rezsicsökkentés miatt a díjakat befagyasztották, miközben a szolgáltatókat új
adókkal, járulékokkal és díjakkal büntették,

• emiatt a közszolgáltatók többsége alulfinanszírozottá vált, és egy részük nemcsak a
korábbi EU támogatások felhasználásával nem tud elszámolni, de nem képes felújítani
amortizálódó eszközállományát;

• a .Kukaholding'' által szó szerint bonyolított lakossági díjbeszedés akadozik, a
beszedett pénzből pedig késve és keveset oszt vissza a tényleges szolgáltatóknak.

• A közszolgáltatók csőd közeli állapota miatt - egyelőre - több mint 100 településen
akadozik a szemétszállítás, és a kritikussá váló helyzet megoldásaként, a
törvénymódosítás szerint a BM Katasztrófavédelem kell, hogy segítsen biztosítani a
szolgáltatást. De kivel, miből és meddig?

Milyen megoldásban gondolkozik a tárca és a Kormány, hogy ne öntsön el minket a szemét?

Válaszát előre is köszönöm!

Budapest, 2018. október 30.
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